



交通部航港局航船布告

中華民國 115 年 2 月 13 日

87 礙航公告(北區)- 香港籍全貨櫃船「中聯黃埔」(CUL HUANGPU) 貨櫃落海案，於水下約14.8公尺至36公尺發現疑似6只貨櫃沉沒於海床。

依據 基隆港航管中心(VTS)115年1月6日通報續辦。

說明 一、依據基隆港航管中心(VTS)115年1月6日通報續辦。

二、針對115年1月6日香港籍全貨櫃船「中聯黃埔」(CUL HUANGPU) 貨櫃落海案，經以側掃聲納進行檢視，於水下約14.8公尺至36公尺發現疑似6只貨櫃沉沒於海床，為確保船舶進出港安全，請過往船隻注意。

三、疑似沉沒貨櫃座標如下(WGS-84)：

(一) 25°09' 0.29" N 121°20' 3.52" E，水深17.3公尺。

(二) 25°09' 51.68" N 121°44' 53.18" E，水深36公尺。

(三) 25°08' 18.24" N 121°16' 54" E，水深19.4公尺。

(四) 25°10' 45.98" N 121°18' 14.75" E，水深29.2公尺。

(五) 25°09' 51.94" N 121°20' 36.6" E，水深23.2公尺。

(六) 25°17' 39.92" N 121°31' 15.51" E，水深14.8公尺。

航行船隻，請避開該區域，注意航行以策安全。

四、有關旨案最新航船布告相關資訊，請至航港局局網「訊息發布」-「航船布告」-「全部」(<https://www.motcmpb.gov.tw/Information/Notice?SiteId=1&NodeId=483>)，建議隨時瀏覽，預為規劃。

位置 北緯 25°09'00.3"，東經 121°20'03.5"。

北緯 25°09'51.7"，東經 121°44'53.2"。

北緯 25°08'18.2"，東經 121°16'54.0"。

北緯 25°10'46.0"，東經 121°18'14.7"。

北緯 25°09'51.9"，東經 121°20'36.6"。

北緯 25°17'39.9"，東經 121°31'15.5"。*WGS84

交通部航港局
局長 葉協隆



NOTICE TO MARINERS

Published by Maritime Port Bureau, MOTC, R.O.C.

February 13, 2026

87 Sunken Containers from the Container Ship "CUL HUANGPU"

Source In accordance with the notification from the Keelung Port Vessel Traffic Service (VTS) Center on January 6, 2026.

Details 1 Regarding the incident of the Hong Kong-flagged container vessel "CUL HUANGPU" losing containers on January 6, 2026, a side-scan sonar survey has been conducted. The survey identified six (6) suspected sunken containers on the seabed at depths ranging from approximately 14.8 meters to 36 meters. To ensure the safety of vessels entering and leaving the port, all mariners are advised to navigate with caution in these areas.

2 The coordinates (WGS-84) and depths of the suspected sunken containers are as follows:

- (1) 25°09'0.29"N, 121°20'3.52"E (Depth: 17.3m)
- (2) 25°09'51.68"N, 121°44'53.18"E (Depth: 36.0m)
- (3) 25°08'18.24"N, 121°16'54"E (Depth: 19.4m)
- (4) 25°10'45.98"N, 121°18'14.75"E (Depth: 29.2m)
- (5) 25°09'51.94"N, 121°20'36.6"E (Depth: 23.2m)
- (6) 25°17'39.92"N, 121°31'15.51"E (Depth: 14.8m)

Positions Lat. 25°09'00.3" N., Long. 121°20'03.5" E.
Lat. 25°09'51.7" N., Long. 121°44'53.2" E.
Lat. 25°08'18.2" N., Long. 121°16'54.0" E.
Lat. 25°10'46.0" N., Long. 121°18'14.7" E.
Lat. 25°09'51.9" N., Long. 121°20'36.6" E.
Lat. 25°17'39.9" N., Long. 121°31'15.5" E. *WGS84

*Maritime and Port Bureau, MOTC
Director-General Yeh Hsieh-Lung*